

REGULATIONS ON THE DEBATE TOURNAMENT "GREAT BRITISH DEBATES"

1. General provisions

1.1. This Regulation defines the procedure for organizing and holding a tournament (hereinafter referred to as the Tournament) for debates in the format of the "British Parliament" (see the full guide of the European Union Debate Community at the link <http://surl.li/nbqti>), the order of participation in the Tournament and determining the winners of the Tournament.

1.2. The organizer of the Tournament is De Montfort University Kazakhstan (hereinafter – the University) with the support of the Almaty Debate Center.

1.3. The founders and organizers of the Tournament form the judging panel of the Tournament and provide it with the resources necessary for the evaluation of the Tournament, approve the quota of winners, approve the lists of winners, approve the relevant protocols, and provide information support for the tournament.

1.5. The judging staff of the Tournament performs direct judging of the Tournament, compiles a table of points of the presented participants of the Tournament, determines the winners of the Tournament.

1.5. Organizational, technical, and informational support of the Tournament is provided by the University.

1.6. The purpose of the Tournament

The tournament is held to popularize the debates of the format of the British Parliament as a whole, as well as the first British university in Kazakhstan, De Montfort University Kazakhstan, among students – graduates of schools in Almaty. This tournament is competitive in nature.

1.7. Objectives of the Tournament:

- drawing attention to the activities of the University in terms of the vector of social responsibility in Almaty.

- provide preferential places to study at the university as discounts for the entire period (50%, 30% and 25%) to the most talented applicants.

- identification of the target audience – high-quality applicants who want to enroll in a foreign educational institution and encouragement of this category.

- strengthening and creating a friendly atmosphere among the participants of the Tournament.

1.8. The participants of the Tournament are graduates of schools and colleges in Almaty who have a certificate confirming proficiency in a foreign language at least Intermediate or equivalent in points reflected in any certificate of international level in English (for example, IELTS / TOEFL or SAT, GMAT, GRE, CAT, GCSE)

1.9. The working language of the Tournament – English.

1.10. Information about the Tournament is posted on the University's website and other media resources.

2. Terms and organization of the Tournament

2.1. The tournament will be held on December 2-3 at the University at the address: Almaty, Al-Farabi Ave., 120/64. Registration for the Tournament is launched in an online format, on the official website of the University at the link www.dmuk.edu.kz, in order to register a command, you must specify the appropriate data. Registration for the Tournament closes on November 28, 2023, at 23:59, after which the organizing

committee checks the applications of the Tournament participants. After determining the participants, a telegram chat is created for further information and instruction.

2.1. The tournament is held in three stages:

- Stage 1 – greeting and registration of participants, qualifying round: December 2 (detailed information will be sent to the participants' telegram-chat);
- Stage 2 – break (quarter-finals, semi-finals): December 2
- Stage 3 – final, awarding of winners and prize-winners of the Tournament (December 3)

2.2. The order of all three stages of the Tournament is determined by the organizers.

2.3. According to the decision of the judges, the winners and prize-winners receive:

- 1st place - 50%.
- 2nd place – 30%;
- 3rd place – 20%

The above scholarships are provided for the entire period of study in the chosen specialty at the University.

3. The order of the Tournament and the conditions for granting discounts

3.1. Participants are required to show up for the Tournament on time. The participant must comply with the basic rules of the "dress code". Participants, coaches, accompanying persons undertake to comply with the procedure of behavior and rules of decency established by the legislation of the Republic of Kazakhstan in public places. In case of systematic violation of game discipline, deliberate provocation of scandalous situations and other violations, the participant is removed from the competition. In case of similar violations on the part of coaches and accompanying persons, violators are deprived of the right to stay at the Tournament.

3.2. The results of the Tournament, formed based on the protocol of the referees and approved by the organizer, are transparent and open to access.

3.3. The winners receive nominal 50%, 30% and 20% scholarships on tuition for studying at the University according to the desired program. If the winner refuses the grant or discount, the organizers may decide to transfer the grant and/or discount to the next applicant in the list of participants (according to the results of the Tournament in the form of points)

3.3. Grants and discounts are valid subject to compliance with the academic performance prescribed in the Supplementary Agreement to the Contract for the Provision of Educational Services between the Student and the University.

3.4 Grants and discounts are nominal and assigned to a specific individual. The transfer of the grant and discount to a third party is not allowed.

RULES OF PARTICIPATION

Requirements for the participant:

1. Be a graduate of a school or college (11th or 12th grade of study / 3rd year of college), attach a certificate of study at the school,
2. Attach a certificate confirming English language proficiency (IELTS (5.0), TOEFL (iBT – 44, PBT – 447) or any other certificate, including electronic, on English language proficiency at least at the Upper-Intermediate level
3. Take part in a team of two people

Format: Offline, free, BPF

Date: December 2-3, 2023.

Registration deadline: November 28, 2023, at 23:59

The language of the tournament: English.

Maximum number of participants: 40 teams (80 people).

Each school can be represented by at least one team and maximum - 2 teams.

Location: Almaty, Medeu district, Al-Farabi Avenue, 120/64

BPF is a British parliamentary debate format, where two factions of the Government and two factions of the Opposition speak.

One game involves:

- 4 teams, each of which consists of two speakers (players);
- Judging panel

Teams	Speaker names
First Government	"First Speaker of the Government" - 1st stage of the speech "Second Speaker of the Government" - 3rd stage of the speech
First Opposition	"First Speaker of the Opposition" - 2nd stage of the speech "Second Speaker of the Opposition" - 4th stage of the speech
Second Government	"Third Speaker of the Government" - 5th stage of the speech. "Fourth Speaker of the Government" - 7th stage of the speech
Second Opposition	"Third Speaker of the Opposition" - The 6th stage of the speech "The Fourth speaker of the Opposition" - the 8th stage of the speech
Time limits	Each speaker has 7 minutes. After the 5th minute of the speech, it is allowed

Attention! The organizers of the tournament reserve the right to accept participants in the tournament. If the participant does not meet the requirements, or the number of participants reaches the maximum norm, the organizers have the right to refuse.

<https://acrobat.adobe.com/id/urn:aaid:sc:AP:69f23065-6066-4637-a8fa-000448b445d9> – the complete guide to 2023

ПОЛОЖЕНИЕ О ДЕБАТНОМ ТУРНИРЕ «GREAT BRITISH DEBATES»

1. Общие положения

1.1. Настоящее Положение определяет порядок организации и проведения турнира (далее – Турнир) по дебатам по формату «британский парламент» (см. полное руководство European Union Debate Community по ссылке <http://surl.li/nbqti>), порядок участия в Турнира и определения победителей Турнира.

1.2. Организаторами Турнира являются De Montfort University Kazakhstan (далее – Университет) при поддержке Алматинского дебатного центра.

1.3. Учредители и организаторы Турнира формирует судейский состав Турнира и обеспечивает его необходимыми для оценки Турнира ресурсами, утверждает квоту победителей, утверждает списки победителей, утверждает соответствующие протоколы, осуществляет информационную поддержку турнира.

1.5. Судейский состав Турнира осуществляет непосредственное судейство Турнира, составляет таблицу баллов представленных участников Турнира, определяет победителей Турнира.

1.5. Организационно-техническое и информационное сопровождение проведением Турнира осуществляет Университет.

1.6. Цель Турнира

Турнир проводится с целью популяризации дебатов формата британского парламента в целом, а также первого британского университета на территории Казахстана, De Montfort University Kazakhstan, среди учащихся – выпускников школ г. Алматы. Данный Турнир несет соревновательный характер

1.7. Задачи Турнира:

- привлечение внимание к деятельности Университета в части вектора социально ответственности в г. Алматы;
- предоставить льготные места на обучение в университете в качестве скидок на весь период (50%, 30% и 25%) наиболее талантливым абитуриентам;
- выявление целевой аудитории – качественных абитуриентов, желающих поступить в иностранное учебное заведение и поощрение данной категории;
- укрепление и создание дружественной атмосферы среди участников Турнира;

1.8. Участниками Турнира являются выпускники школ и колледжей г. Алматы, имеющие сертификат, подтверждающий владение иностранным языком на уровне как минимум Intermediate либо эквивалент в баллах, отраженных в любом сертификате международного уровня по английскому языку (например, IELTS/TOEFL либо SAT, GMAT, GRE, CAT, GCSE)

1.9. Рабочий язык Турнира – английский.

1.10. Информация о Турнире размещается на сайте Университета и других медиа ресурсах.

2. Сроки и организация проведения Турнира

2.1. Турнир состоится 2-3 декабря в стенах Университета по адресу: г. Алматы, пр-т, Аль-Фараби, 120/64. Регистрация на Турнир запускается в онлайн формате, на официальном сайте Университета по ссылке www.dmuk.edu.kz, для того, чтобы зарегистрировать команду необходимо указать соответствующие данные. Регистрация на Турнир закрывается 25 ноября 2023 года в 23:59, после чего организационным комитетом осуществляется проверка заявок участников Турнира. После определения участников создается телеграм-чат для дальнейшей информации и инструктажа.

- 2.1. Турнир проводится в три этапа:
- 1 этап – приветствие и регистрация участников, отборочный тур: 2 декабря (детальная информация будет отправлена в чат участников);
 - 2 этап – брейк (четверть финала, полуфинал) : 2 декабря
 - 3 этап – финал, награждение победителей и призеров Турнира (3 декабря)
- 2.2. Порядок проведения всех трех этапа Турнира определяется организаторами.
- 2.3. Согласно решению судейского состава, победители и призеры получают:
- 1 место - 50%;
 - 2 место – 30%;
 - 3 место – 20%
 - Указанные выше скидки предоставляются на весь период обучения по выбранной специальности в Университете.

3. Порядок проведения Турнира и условия предоставления скидок

3.1. Участники обязаны вовремя явиться на Турнир. Участник должен соблюдать элементарные правила «дресс-кода». Участники, тренеры, сопровождающие лица обязуются соблюдать установленный законодательством Республики Казахстан порядок поведения и правил приличия в общественных местах. В случае систематического нарушения игровой дисциплины, умышленном провоцировании скандальных ситуаций и других нарушений, участник снимается с соревнований. В случае аналогичных нарушений со стороны тренеров и сопровождающих лиц, нарушители лишаются права пребывания на Турнире.

3.2. Итоговые результаты Турнира, сформированные на основании протокола судейского состава и утвержденные организатором являются прозрачными и открытыми в доступе.

3.3. Победители получают именные 50 %, 30% и 20% скидки на обучение на обучение в Университете по желаемой программе. В случае отказа победителя от гранта или скидки, организаторы могут принять решение о передаче гранта и/или скидки следующему соискателю в списке участников (согласно результатам Турнира в виде баллов)

3.3. Гранты и скидки действительны при условии соблюдения успеваемости, прописанных в Дополнительном соглашении к Договору оказания образовательных услуг между Студентом и Университетом.

3.4 Гранты и скидки являются именными и присваиваются определенному физическому лицу. Передача гранта и скидки третьему лицу не допустима.

ПРАВИЛА УЧАСТИЯ

Требования к участнику:

1. Быть выпускником школы либо колледжа (11 либо 12 класс обучения / 3 курс колледжа), прикрепить справку об обучении в школе,
2. Прикрепить сертификат, подтверждающий владение английским языком (IELTS (5.0), TOEFL (iBT – 44, PBT – 447) либо любой другой сертификат, в том числе и электронный, о владении английским языком минимум на уровне Upper-Intermediate
3. Принимать участие командой из двух человек

Формат: офлайн, бесплатно, БПФ

Дата проведения: 2–3 декабря, 2023 года.

Крайний срок регистрации: 25 ноября, 2023 года в 23:59

Язык проведения турнира: английский.

Максимальное количество участкниов: 40 команд (80 человек). Каждая школа может быть представлена **минимум** одной командой, **максимум** – 2 команды.

Адрес: г. Алматы, Медеуский район, Проспект АЛЬ-ФАРАБИ, дом120/64, н.п БПФ – британский парламентский формат дебатов, где выступают две фракции Правительства и две фракции Оппозиции.

В одной игре участвуют:

- 4 команды, каждая из которых состоит из двух спикеров (игроков);
- Судейская коллегия

КОМАНДЫ	НАИМЕНОВАНИЕ СПИКЕРОВ – ЧЛЕНОВ КОМАНДЫ
Первое правительство	«Первый спикер Правительства» - 1 очередь выступления «Второй спикер Правительства» - 3 очередь выступления
Первая Оппозиция	«Первый спикер Оппозиции» - 2 очередь выступления «Второй спикер Оппозиции» - 4 очередь выступления
Второе Правительство	«Третий спикер Правительства» - 5 очередь выступления «Четвертый спикер Правительства» - 7 очередь выступления
Вторая Оппозиция	«Третий спикер Оппозиции» - 6 очередь выступления «Четвертый спикер Оппозиции» - 8 очередь выступления
Временные ограничения	У каждого спикера 7 минут После 5-й минуты выступления разрешается

Внимание! Организаторы турнира оставляют за собой право на принятие участников в турнир. В случае, если участник не соответствует требованиям, либо кол-во участников достигает максимальной нормы, организаторы в праве отказать.

<https://acrobat.adobe.com/id/urn:aaid:sc:AP:69f23065-6066-4637-a8fa-000448b445d9> – полное руководство 2023 года